
SIUMUT INATSISARTUNI ILAASORTAATITAT / LANDSTINGSGRUPPEN
31. Maj 2011

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål 
til Naalakkersuisut:
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Qaqiffik tilskuddet på ca. 5 mio. Kr. årligt, til hvad eller hvem går denne tilskud til?
2. Hjemmehørende  sundhedsteknikere  på  kysten,  får  de  tilbudt  og  får  de  kurser  i 

reparationer i sundhedsteknisk udstyr?
3. Har  Naalakkersuisut  foretaget  undersøgelser  om  sygesikringen  kan  blive  indført  i 

Grønland?
(Medlem af Inatsisartut, Malik Berthelsen Siumut)

Begrundelse:
Det siges, at borgere der ønsker behandling for alkoholisme og narkomisbrug afvises begrundet i, at 
kommunerne ikke har midler.
Derfor ønsker jeg at få vished, om hvor Landskassens tilskud til behandlingsstederne havner henne 
eller hvem der får glæde af den?

Som vi  alle  er  klar  over,  så er  udviklingen indenfor  teknologi  utrolig  hurtig.  Det  er  vigtigt,  at 
udviklingen også følges op med kurser til de hjemmehørende lokale teknikere i reparation af ny 
teknologi.

Har Naalakkersuisut undersøgt om muligheden for oprettelse af sygesikring med delfinansiering 
gennem betaling fra brugerne? Hvis dette er tilfældet, er det blevet undersøgt om hvilke fordele og 
ulemper der er?


